
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 20. august 2024, kl. 19.00 – 21.00 

                         
  
 
Afbud: 

 
Dagsorden:  

 
 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 11.06.24 HM/CM 
 

 
 
 

 
 

2. Nyt fra elevrådet HM/CM 
 

 
 

 

 
 

3. Nyt fra samarbejdet mellem kommunens skolebestyrelser m.m.           HM/CM 
 
Er der noget nyt?  
 
Kasper Løgstrup og Susanne Gerges fra Vestervang- og Nordre Skoles bestyrelser er værter for 
næste møde i netværket på Nordre Skole onsdag den 18. september kl. 17-19. Hvem kan del-
tage?  
 
Forinden mødet ser vi gerne, at man i bestyrelserne har drøftet følgende spørgsmål fra dagsor-
den: 

• Hvad skal Bestyrelsesnetværkets formål være? 
• Hvad er vi fælles om? 
• Hvad gør vi, hvis en skole ikke kan være medunderskriver på et brev? 
• Hvad gør vi, hvis vi en dag bliver reduceret i skoleantal, såfremt der pilles ved skolestruk-

turen?  

 
 
 

 
 

4. Status på opstart af skolestart           HM/CM 
   
Noget nyt?     
 

 

 

 

 



5. Indhold til kommende forældremøder          HM/CM 
 
Drøftelse og aftaler.  
 

 
 
 

 
 

6. Information om den politiske skoleaftale og ramme for de vi-
dere drøftelser        

 LC/CM 

   
Information & drøftelse. (Se bilag 1)  
 

 
 
 

 
 

7. Udtalelse vedr. skolebuskørsel           HM/CM 
  
Ifølge bekendtgørelsen om befordring af elever i folkeskolen ”skal kommunalbestyrelsen ind-
hente udtalelse om ordningens nærmere tilrettelæggelse, herunder om ruter og opsamlingsste-
der, afgangstider og ventetider, fra de berørte skolebestyrelser.” 
 
Forslag til udtalelse:    
 
Hald Ege Skole - Udtalelse vedr. skolebuskørsel.  

Skolebestyrelsen kan konstatere at skolebuskørselen generelt fungerer godt.  

Svar på vores sidste høringssvar:  

På mødet den 20. september 2023 behandlede Børne- og Ungdomsudvalget skolebestyrelser-
nes udtalelser om tilrettelæggelsen af skolebusruterne. Udvalget har bedt forvaltningen om at 
besvare bestyrelsernes henvendelser. 
I jeres udtalelse udtrykker I bl.a. ønske om, at børnene kan bruge alle skolebusruter hjem efter 
SFO.  
Ruterne planlægges efter skolens ringetider, og hvornår de kørselsberettigede elevers skoledag 
slutter. Da der samtidig køres den kortest mulige rute, køres der ikke nødvendigvis den samme 
rute efter hver ringetid. Det vil medføre øgede udgifter og køretid at køre samme rute efter hver 
ringetid. Det fremgår af Bekendtgørelse § 1, stk. 2 om befordring af elever i folkeskolen: 
”Kommunalbestyrelsen har alene pligt til at sørge for befordring af børn mellem skolefritidsord-
ning og hjem, hvis det kan ske uden etablering af særskilt befordring og dermed uden merudgift 
for kommunen.” 
Der er altså desværre ikke mulighed for at imødekomme jeres ønske om at køre samme rute ef-
ter alle ringetider. Elever må gerne benytte skolebussen efter SFO, såfremt der er plads, og de 
kan bruge de planlagte stoppesteder. 
I jeres udtalelse har I også udtrykt ønske om, at udvalget ser på køretid mm. 
Den maksimale køretid og den afstand, som børnene kan have hen til et opsamlingssted, er po-
litisk fastlagt. Serviceniveauet blev besluttet i forbindelse med udbuddet af kørslen og ligger til 
grund for nuværende kontrakt på skolebuskørsel. Kontrakten er gældende frem til den 31. juli 
2026, og det er ikke muligt at ændre på serviceniveauet indenfor kontraktperioden. 
 

 
 
 

 
 



8. Planlægning af kontaktforældremøde tirsdag d. 08. oktober         HM/CM 
   
Indhold til mødet? 
 

 
 
 

 
 

9. Forslag om praktik for skolebestyrelsen            HM/CM 
 
Forslag om at skolebestyrelsen kommer i praktik på skolen, for at få mere indsigt i skolens hver-
dag. Status på dette forslag?      
 

 

 
 

 
 

10. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     HM/CM 
 
Prioritering af punkterne: Implementering af den politiske skoleaftale, Skolefoto – hvorfor og 
hvordan? Mælkeordning – hvorfor og hvordan? Opfølgning på skolens principper/politikker. 
Gode råd til forældre om digitale medier.   
 

 
  

 

 
 

11. Meddelelser 
 

 
 
 

 
 

12. Evt. 
 

  

 

 


